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UE trebuie sa-si uneasca fortele pentru a-si proteja bancile de criza (presedintele

EBA)

Statele europene trebuie sa-si uneasca fortele pentru a-si proteja  bancile de criza provocata de pandemia de

coronavirus (COVID-19),  posibil prin folosirea fondului de redresare de 500 miliarde de euro, a  afirmat

luni Jose Manuel Campa, presedintele Autoritatii Bancare  Europene (EBA), transmite Reuters.

Declaratiile sale vor reaprinde dezbaterile referitoare la  posibilitatea ca tarile bogate, cum ar fi Germania, sa

sprijine bancile  din tarile mai sarace, cum ar fi Italia.

Franta si Germania, cele mai mari tari din UE, au propus saptamâna  trecuta un fond de redresare în valoare de 500

de miliarde de euro,  constituit prin emiterea de datorie comuna prin împrumuturi atrase de pe  pietele financiare

''în numele UE'' si care ar urma sa ofere granturi  pentru regiunile si sectoarele Uniunii Europene care au fost cel

mai  grav afectate de pandemie.

"Ar fi oportun sa avem o abordare europeana pentru a sprijini bancile.  Aceasta ar putea fi asemanatoare cu

programul guvernamental american de  stimulare a sectorului financiar (TARP). Aici, fondul UE de redresare ar 

putea juca un rol", a declarat Campa pentru Reuters, sugerând ca  asistenta este destinata bancilor care sunt în mod

fundamental solide  dar au fost afectate de criza.

În timpul crizei financiare din 2008, prin Troubled Asset Relief Program  (TARP) au fost injectate miliarde de

dolari în bancile americane.

EBA sustine ca bancile europene si-au construit rezerve de  capital de peste 430 de miliarde de euro, care ar

trebui sa fie mai mult  decât suficiente pentru a acoperi pierderile provocate de sporirea  creditelor

neperformante, în contextul epidemiei.

Totusi, unii creditori - în special în economiile puternic afectate de  pandemie - cum ar fi Italia si Spania,

sunt mai vulnerabili ca altii.

Autoritatile de la Berlin au renuntat în final la opozitia lor  îndelungata fata de împrumuturile comune ale tarilor

UE, sprijinind  fondul de redresare de 500 miliarde de euro care va ajuta tarile lovite  de epidemie.

Totusi, extinderea acestuia la banci ar putea sa nu fie acceptata.

"Ma astept la o sporirea semnificativa a creditelor neperformante în  urmatoarele doua-trei trimestre. Cât de mult

este dificil de estimat", a  afirmat presedintele Autoritatii Bancare Europene.

Acesta a adaugat: "Bancile sunt reziliente si mai solide decât erau în  timpul crizei financiare din 2008. Dar nu

stim cum va evolua actuala  criza. Cel mai bine este sa actionam cât mai curând".
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